

[Text]

The Vice-Chairman: As you know, the proceedings are being recorded. I wish to thank you, Mr. Payne, for bringing forward some of your opinions and problems. Now we have Mr. Neish and Mr. Ogden. I would ask, as far as possible, that the same problems not be repeated because they will be dealt with during the question period. They have been reported. We will now go to Mr. Neish.

Mr. Elgin Neish (President, Victoria, B. C. Local, United Fishermen and Allied Workers' Union): Thank you, Mr. Chairman. I hope the members of this Committee will bear with me in the presentation of this report. This is not exactly my cup of tea. As you may have noted, I have been deleting and amending as we have been going through it. I was supposed to leave for the fishing grounds on Monday, and I have been going at this thing ever since. I would sooner be wrestling a 60 pound crab-pot full of crab or splitting a dogfish over the rail in half a gale than coping with this situation.

Nevertheless, I am a commercial fisherman and I have been all my life. I started in 1929 at the age of 13, I have been in the fishing industry ever since, worked in practically every phase of it, and fished every type of gear. I am still in the process of trying to raise a family; two sons at home and a married daughter. I own my own home and a small 36-foot fishing vessel, and consider myself as being a small, independent fisherman. I am President of the Victoria Local of the United Fishermen and Allied Workers' Union. We only have our meetings once a month, and we had no time to prepare a brief in order to submit it to the local and then bring it here. We should have had more time to do this and what I state here is right off the top of my head. I am speaking for myself, not for my local, although they might back me up in some of this.

It comes as a complete surprise to me as a small independent fisherman—and dismay, I might say—to have our own new Minister of Fisheries, the Honourable Jack Davis, state that the little independent fisherman is throwing sand in the wheels of progress, and holding back the technological development will quote you now from his Operation High of the British Columbia fishing industry. I Line. Our new Minister has adopted the American approach to these problems in more ways than just terminology and technical solutions. From page 2 of his Operation

[Interpretation]

recourir à l'assistance sociale ou à d'autres formes d'aide du gouvernement.

Le vice-président: Comme vous le savez, les délibérations sont enregistrées. Je tiens à vous remercier, monsieur Payne, pour nous avoir présenté certains de vos avis et de vos problèmes.

Nous entendrons maintenant M. Neish et M. Ogden. Je demanderais qu'on évite, autant que possible, de revenir sur les mêmes problèmes, car nous en parlerons au cours de la période de questions. Nous allons maintenant entendre M. Neish.

M. Elgin Neish (Président de la section de Victoria (C.-B.) du United Fishermen and Allied Workers' Union): Merci, monsieur le président. J'espère que les membres du Comité seront indulgents quant à ma présentation: ceci n'est pas mon domaine. Comme vous l'avez probablement remarqué, je rature et je corrige continuellement. Je devais partir à la pêche lundi, et je me prépare depuis. J'aimerais mieux manutentionner un casier de crabes de soixante livres ou nettoyer un chien de mer dans une tempête que de faire ceci. En tout cas, je suis un pêcheur commercial et je l'ai été toute ma vie. J'ai commencé à faire la pêche en 1939, à l'âge de treize ans, et depuis ce temps j'ai travaillé dans presque tous les secteurs de l'industrie de la pêche. J'éleve en ce moment deux fils, et j'ai une fille mariée. J'ai un petit bateau de pêche de 36 pieds et je me considère comme un petit pêcheur indépendant. Je suis le président de mon syndicat, le *United Fishermen and Allied Workers' Union*. Nous avons des réunions une fois par mois et nous n'avons pas eu le temps de préparer un mémoire pour le présenter à la section avant de la présenter au Comité. Nous aurions dû avoir plus de temps pour le faire; je vais donc improviser. Je ne vous donne que mes propres opinions, mais je crois que ma section m'appuie à certains égards.

En tant que pêcheur indépendant, je suis étonné, et un peu déçu, d'entendre notre nouveau ministre des Pêches, M. Jack Davis, dire que le petit pêcheur ralentit le progrès des techniques en Colombie-Britannique. Je cite *Operation Highline*; notre ministre a adopté le point de vue américain à d'autres points de vue que la terminologie et la technique; je cite de ce texte, livré à Prince Rupert, le 2 novembre 1968, à la page 2: